REQUEST FOR EXPRESSIONS OF INTEREST

(INDIVIDUAL CONSULTANT SERVICES)

Republic of Kazakhstan 
Tax Administration Reform Project
CONSULTING SERVICES

Loan No. 7835-KZ
The Republic of Kazakhstan has received financing from the World Bank toward the cost of the Tax Administration Reform Project, and intends to apply part of the proceeds for the services of the Individual International Consultant, ref.: TARPKZ/IC-10 Consultant on the insolvency of legal entities and individuals of the Republic of Kazakhstan (international). 
The key objective of these Terms of Reference is to obtain the expert services of an international consultant on insolvency of legal entities and individuals of the Republic of Kazakhstan (hereinafter referred to as the International Consultant), who will assist directly to the Chairman of the RoK MF SRC and the Head of the RoK MF SRC Arrears Management Department (hereinafter referred to as the Project Manager) in developing proposals and recommendations on introduction of the institution for re-establishing debtor solvency in the Republic of Kazakhstan as well as improvement of the rehabilitation and bankruptcy procedures in respect of legal entities and individual entrepreneurs.
Objectives and scope of work
The specific scope of the International Consultant's work shall include, but not be limited to:
1.1. render methodological assistance in the development and support of the draft laws of the Republic of Kazakhstan "On Re-Establishment of the Solvency of Citizens of the Republic of Kazakhstan" and "On Amendments to Certain Legislative Acts of the Republic of Kazakhstan on the Issues of Re-Establishing the Solvency of Citizens of the Republic of Kazakhstan" (hereinafter - the Draft Laws), and also amendments as required for the enhancement of the RoK Law "On Rehabilitation and Bankruptcy";
1.2. Study international best practices (approximately 10 countries) and/or substantial achievements in reforming their corporate/individual bankruptcy systems over the past ten years regarding:
1) Insolvency system reforming over the past 3 years and reasons for such reforms;
2) Presence of a debt threshold for application of procedures provided for resolving any insolvency issues for individuals and legal entities;
3) Pros and cons of establishing a debt threshold;
4) Authorized body in the field of insolvency and its functions;
5) Measures taken by financial organizations to restructure the existing debts of individuals and legal entities;
6) Restrictive consequences associated with application of the solvency re-establishing process;
7) Measures taken for a better World Bank's rating in respect of 'Insolvency Management'. 
1.3. Provide recommendations on automation of certain business processes for solvency re-establishing.
1.4. Assistance in forecasting the impacts of adopting the Draft Laws;
1.5. Provide recommendations on improving the World Bank's rating awarded to Kazakhstan in respect of 'Insolvency Management'.
1.6. Provide recommendations on improvement of the institution of the individual solvency re-establishing institute and rehabilitation / bankruptcy institute.
1.7. Develop recommendations on modernization of the proposed solvency re-establishing system, identify its strengths and weaknesses, develop specific measures to improve the system. Recommendations shall cover all the directions indicated in this section.
1.8. Perform other tasks as may be defined by the Project Director and the Project Manager in the context of insolvency of individuals and legal entities.
1.9. forward explanations and/or advise on various project issues remotely (by telephone, video, e-mail, etc.), and maintain a constant contact throughout the duration of the Terms of Reference.
2. The International Consultant shall be responsible for the preparation and timely submission of regular reports on the outcomes of his/her work.
If necessary, the International Consultant shall also submit reports for specific topics upon request, at the request of the management of the SRC MF RoK. 
Final Outcome: Receiving recommendations on insolvency of legal entities and individuals. 
The lead time for the services under these Terms of Reference and the accompanying contract shall be18 months, commencing, approximately, in July 2017.
The State Revenue Committee of the Ministry of Finance of the Republic of Kazakhstan now invites eligible individual consultants to indicate their interest in providing the services. Interested consultants must provide information indicating that they are qualified to perform the services (letter of expression of interest, CV containing appropriate information on education and experience related to the terms of reference etc.). The selection shall be solely based on experience and qualifications. 

Should a firm propose an individual consultant, only the experience and qualifications of the proposed individual, but not the firm’s corporate experience, will be taken into account.
The attention of interested Consultants is drawn to paragraph 1.9 of the World Bank’s Guidelines: Selection and Employment of Consultants [under IBRD Loans and IDA Credits & Grants] by World Bank Borrowers (May 2004, revised in October 2006) (“Consultant Guidelines”), setting forth the World Bank’s policy on conflict of interest.
A consultant will be selected in accordance with the procedures set out in the Consultant Guidelines.

Qualification requirements for the international consultant
The International Consultant shall meet the following requirements.
Key Requirements:
1) education - University degree in law and/or economics;

2) At least 10 years of experience in individual/corporate insolvency methodology and counselling;
3) Demonstrable knowledge of international laws in insolvency of legal entities and individuals.
4) Practical experience in development of laws in the field of corporate/personal insolvency;
5) Experience with automation of business processes for solvency re-establishing.

Non-Basic Requirements:
1) a confident user of information technology special tools;
2) proven experience in mutual relations and teamwork with state bodies and international organisations, including in law drafting activities;
Interested consultants may obtain further information at the address below during working days office hours between 10.00 am – 5.00 pm., or by e-mail address.
Expressions of Interest (consultants’ CVs and other corresponding documents) must be submitted by June 16, 2017 inclusively to the below mentioned email address. 
State Revenue Committee of the Ministry of Finance of the Republic of Kazakhstan
Attn: Mr. Baurzhan Zhanguzhin, Procurement Specialist 
Republic of Kazakhstan, Astana, 010000

10 Beibitshilik str., office #311.
tell: +7 707 758 71 58
e-mail: taxreformkz@gmail.com 
ЗАПРОС О ВЫРАЖЕНИИ ЗАИНТЕРЕСОВАННОСТИ

(УСЛУГИ ИНДИВИДУАЛЬНОГО КОНСУЛЬТАНТА)

Республика Казахстан

Проект Реформирования Налогового Администрирования

Консультационные услуги

Займ №. 7835-KZ
Республика Казахстан реализовывает Проект по реформированию налогового администрирования, софинансируемый Всемирным банком,  и намерена использовать часть средств Проекта для осуществления платежей по контракту на оказание услуг индивидуального консультанта, TARPKZ/IC-10 Консультант по вопросам несостоятельности юридических и физических лиц Республики Казахстан (международный). 

Ключевая цель настоящего технического задания – получить услуги международного эксперта консультанта по вопросам несостоятельности юридических и физических лиц Республики Казахстан (далее – Международный консультант), который будет содействовать по выработке предложений и рекомендации как непосредственно для Председателя КГД МФ РК, так и для Руководителя Управления по работе с задолженностью КГД МФ РК (далее – Менеджера проекта) по вопросу внедрения института восстановления платежеспособности граждан Республики Казахстан, а также совершенствования механизмов процедур реабилитации и банкротства юридических лиц и индивидуальных предпринимателей.

Цели задания и объем работ

Специфическая сфера работы Международного консультанта включает, но не ограничивается, следующим:

1.1. Оказание методологической помощи при разработке и сопровождении проектов Законов Республики Казахстан «О восстановлении платежеспособности граждан Республики Казахстан» и «О внесении изменений и дополнений в некоторые законодательные акты Республики Казахстан по вопросам восстановления платежеспособности граждан Республики Казахстан» (далее – Законопроекты), а также поправок в рамках совершенствования Закона Республики Казахстан «О реабилитации и банкротстве».

1.2. Изучение опыта зарубежных стран (порядка 10-ти стран), которые имеют лучшую практику и/или достигли значительных успехов в реформировании системы банкротства как юридических, так и физических лиц за последнее десятилетие, по вопросам:

1) Реформирование системы несостоятельности за последние 3 года и причины таких реформ;

2) наличие порога задолженности для применения процедур, предусмотренных для разрешения вопросов несостоятельности как для физических, так и для юридических лиц;

3) плюсы и минусы установления порога задолженности;

4) уполномоченный орган в области несостоятельности и его функции;

5) меры, принимаемые финансовыми организациями по реструктуризации имеющейся задолженности физических и юридических лиц;

6) ограничительные последствия применения процесса восстановления платежеспособности граждан;

7) меры, принимаемые для улучшения позиции в рейтинге Всемирного Банка по индикатору «Разрешение неплатежеспособности».

1.3. Предоставление рекомендации по автоматизации некоторых бизнес-процессов при восстановлении платежеспособности граждан.

1.4. Оказания содействия в проведении прогнозирования влияния последствий принятия Законопроектов.

1.5. Предоставление рекомендации по улучшению позиции Казахстана в рейтинге Всемирного Банка по индикатору «Разрешение неплатежеспособности».

1.6. Предоставление рекомендаций по дальнейшему совершенствованию института восстановления платежеспособности граждан, а также реабилитации и банкротства.

1.7. Выработка рекомендаций в отношении модернизации предлагаемой системы восстановления платежеспособности граждан, определение ее сильных и слабых сторон, с приложением конкретных мероприятий по улучшению системы. Рекомендации должны покрывать все направления, указанные в данном разделе.

1.8. Выполнение иных заданий, определяемых Директором проекта и Менеджером проекта в рамках вопроса несостоятельности физических и юридических лиц.

1.9. Удаленно (по телефонной связи, видео связи, электронной почте, и т.п.) направление пояснений и/или консультирование по тем или иным вопросам проекта, и поддерживание постоянной связи на протяжении всего срока выполнения задания.

2. Международный консультант будет ответственен за подготовку и своевременное представление регулярных отчетов о результатах своей работы.

В случае необходимости Международный консультант также будет представлять отчеты по запросу по специфическим темам, по запросу руководства КГД МФ РК. 

Конечный результат: Получение рекомендаций по вопросам несостоятельности юридических и физических лиц. 

Срок оказания услуг в рамках настоящего технического задания и сопутствующего контракта составляет 18 месяцев, начиная, предположительно, в июле 2017г.

Комитет государственных доходов Министерства финансов Республики Казахстан настоящим приглашает правомочных консультантов представить выражение заинтересованности в оказании услуг. Заинтересованные консультанты должны предоставить информацию, подтверждающую, что они имеют достаточную квалификацию для выполнения задания (письмо о выражении заинтересованности, резюме, содержащее соответствующую информацию по образованию и опыту относящегося к заданию и т.д.). Отбор будет базироваться полностью на опыте и квалификации.
Если индивидуальный консультант будет предложен фирмой, то в этом случае будут оцениваться опыт и квалификация только индивидуальных консультантов, и корпоративный опыт не будет браться в расчет. 

Консультантам просьба обратить внимание на п.1.9. Руководства Всемирного банка «Отбор и наём консультантов заёмщиками Всемирного Банка» (май 2004 г., и пересмотренный в октябре 2006 г.) (“Руководство по Консультантам”) касательно политики Всемирного Банка в отношении конфликта интересов.

Консультант будут отобран в соответствии с процедурами, описанными в Руководстве по Консультантам.
Квалификационные требования к международному консультанту
Международному консультанту предъявляются следующие требования.

Основные требования:

1) образование – высшее юридическое и/или экономическое;

2) минимум 10 лет опыта работы в области методологии и консультирования по вопросам несостоятельности юридических и физических лиц;

3) демонстрируемое знание международного законодательства в области несостоятельности юридических и физических лиц.

4) практический опыт в разработке законов в области юридической / физической несостоятельности;

5) опыт в автоматизации бизнес-процессов для восстановления платежеспособности.

Неосновные требования:

1) уверенный пользователь специальных инструментов информационных технологий;

2) успешный опыт во взаимоотношениях и командной работе с государственными органами и международными организациями, в том числе в законопроектной деятельности.

Заинтересованные консультанты могут получить дополнительную информацию в рабочие дни по указанному ниже адресу с 10:00 до 17:00, либо по электронной почте.

Выражения заинтересованности (резюме консультанта и другие сопутствующие материалы) должны быть направлены до 16 июня 2017г. включительно на указанный ниже адрес электронной почты.

Комитет государственных доходов Министерства Финансов Республики Казахстан

Вниманию: Жангужина Бауржана, специалист по закупкам 

Республика Казахстан, г.Астана, 010000

Бейбитшилик 10, офис №311 

тел: +7 707 758 71 58

e-mail: taxreformkz@gmail.com

